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Besluitenlijst van de commissie Algemene Zaken d.d. 18 mei 2017. 

 

Aanwezig: 

de heer J.P.H. Gruijters   voorzitter 

de heer F.M.J. Biemans   lid 

de heer M.J.T. van der Heijden   lid 

mevrouw M.C. Slaets-Sonneveldt   lid 

de heer B.M. Straatman   lid 

de heer J.H. Strijbosch   lid 

de heer B.H.M. Swinkels   lid 

mevrouw M.A.H. van der Zanden-Swinkels lid 

de heer M.L.M. van Heijnsbergen   griffier  

 

de heer A.J.L. Meulensteen    wethouder 

de heer J.H.C.M. Briels     wethouder 

de heer J. Post    medewerker afdeling Bedrijfsvoering 

 

Afwezig: 

de heer F.L.J. van der Meijden  burgemeester 

 

 

1. Opening. 

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom. Er zijn geen 

insprekers. 

 

2. Vaststelling van de agenda. 

Op voorstel van de voorzitter stemt de commissie ermee in dat de agendapunten 7 en 8 over 

Blink naar als eerste worden behandeld. De commissie stelt vervolgens de agenda vast.  

 

3.  Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering van 6 april 2017. 

De besluitenlijst en toezeggingenlijst worden conform het concept vastgesteld.  

 

4. Ingekomen stukken en mededelingen. 

Wethouder Meulensteen deelt mee dat hij de commissie wil inlichten over de stand van zaken 

met betrekking tot de invoering van de vennootschapsbelasting voor gemeenten. De heer Post, 

mede werker van de afdeling bedrijfsvoering, licht de stand van zaken toe aan de hand van een 

memo die bij de stukken is gevoegd.  

Mevrouw Van der Zanden vraagt naar aanleiding van de vele informatiebrieven over handhaving 

of er een keer een themabijeenkomst voor raadsleden gewijd kan worden aan het onderwerp 

handhaving.  

Wethouder Briels zal het verzoek overbrengen aan de portefeuillehouder. 

Verder merkt hij naar aanleiding van de vraag in de commissie Sociaal Domein over de 

vermelding van een krediet aan het IVN voor de verbouw van hun accommodatie, dat dit als 

een krediet in de tussenrapportage is opgenomen omdat het anders aan het eind van het jaar in 
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de exploitatie verdwijnt en men er geen gebruik meer van kan maken. Als het goed is zal de 

verbouwing dit jaar zijn afgerond en komt het niet meer in de rapportage terug.  

 

5. Deelname zonnepanelenproject Brabant-Zuidoost . 

De heer Strijbosch stemt in met het voorstel. Hij vindt dat de gemeente het goede voorbeeld 

moet geven in het kader van het duurzaamheidsbeleid. Hij vraagt of de gekozen financiële 

constructie is toegestaan. 

De heer Van der Heijden juicht het initiatief toe. Hij vraagt of er ook gekeken wordt naar het 

rendement en of iedereen kan meedoen aan het project. 

Mevrouw Slaets is enthousiast over het feit dat 308 huishoudens kunnen meedoen aan het 

project. Zij vraagt wat het college doet als er meer inschrijvingen zijn. Verder vraagt zij om een 

toelichting op de gekozen financiële constructie en de wijze van aanbesteding. 

De heer Swinkels pleit voor meer bewustwording bij de inwoners. Dit project is slechts een 

voorbeeld van de noodzakelijke energietransitie, maar er zijn nog veel andere mogelijkheden. 

Hij vindt dat de gemeente hierin de regie moet nemen. Hij vraagt of ook huurders onder het 

project vallen en of er wordt samengewerkt met Wocom. 

De heer Straatman is blij met de snelle uitwerking van de motie die met het oog op dit project 

door de raad is aangenomen. Het is een goed voorstel. Hij stelt enkele verhelderende vragen 

over het project. Hij vraagt tot slot of er ook een regeling beschikbaar komt voor woningen die 

niet direct geschikt zijn voor dit project maar via isolerende maatregelen energiezuiniger kunnen 

worden.  

Wethouder Briels geeft aan dat de gemeente in deze een faciliterende rol vervult die 

kostenneutraal werkt. De gemeenten in de regio die hierin samenwerken, zullen dezelfde 

tarieven hanteren. De gekozen financiële constructie is juridisch gecheckt en wordt mogelijk 

gemaakt door het vaststellen van de verordening.  De provincie haakt mogelijk ook aan bij het 

project. Elke aanvrager krijgt een op maat gemaakte berekening van het rendement. 

Vervolgens kan men de keuze maken om al of niet mee te doen. De lening die men aangaat 

wordt gemiddeld genomen in 15 jaar afgelost. Wanneer meer huishoudens zich inschrijven voor 

het project dan er geld beschikbaar is, zal hij de raad om extra middelen vragen. De dekking 

komt uit de algemene reserve en vloeit daar ook weer in terug. Er wordt gewerkt aan een 

bredere bewustwording. Huurders kunnen ook meedoen. Het college gaat in gesprek met de 

woningstichting hierover. De  woningstichting kan echter geen beroep doen op dit geld. De 

deelnemers worden ontzorgd in die zin dat alle administratieve en technische werkzaamheden 

die verband houden met dit project gedurende 15 jaar voor hen geregeld worden. Het college 

beraadt zich nog op een duurzaamheidslening voor andere energiebesparingsmogelijkheden. 

 

De commissie adviseert de raad om het voorstel als bespreekstuk te behandelen. 

 

6. Financiële spelregels Dragons Den.  

Mevrouw Slaets stemt in met de spelregels en is blij met de hoeveelheid aanvragen die zijn 

ingediend.  

De heer Swinkels is ook positief en vindt omgekeerde aanpak in dit geval gerechtvaardigd. 

Mevrouw Van der Zanden heeft een aantal vragen en opmerkingen. Zij vindt het jammer dat in 

de raadsvoorstellen van het college nog steeds geen standaardoverweging is opgenomen over 
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duurzaamheid. Verder mist zij in de financiële verordening een definitie van wat onder het 

begrip duurzaamheidslening wordt verstaan. Zij wil graag een toelichting op de rechtmatigheid 

van deze spelregels in relatie tot bestaande wetgeving op dit gebied.   

Volgens de heer Strijbosch loopt de gemeente Laarbeek hierin voorop. Hij ondersteunt het 

voorstel dan ook van harte. 

De heer Van der Heijden vraagt hoe de monitoring eruit ziet. Hij is geen voorstander van een 

bureaucratische rompslomp maar vindt wel dat men moet weten waar men zich aan moet 

houden. 

Wethouder Briels wijst erop dat hier geen sprake is van geld uitdelen. Het beschikbare bedrag is 

bedoeld als een stimulans. Het is een nieuw aanpak waarin Laarbeek voorop loopt. Het is nu al 

een succes omdat er ruim 30 projecten zijn ingediend. Duurzaamheid leeft. Hier is sprake van 

een omgekeerde toets. We beginnen niet bij de regels maar bij het doel dat we voor ogen 

hebben. Welk effect willen we sorteren, daar gaan we vanuit. Het aantal inschrijvingen wordt 

teruggebracht tot 10, die gaan strijden voor de prijzen. De overige aanvragen gaan echter niet 

verloren. Met alle aanvragers wordt het gesprek aangegaan om eventuele mogelijkheden te 

benutten. Regels en wetten moeten in Laarbeek dienend zijn en niet leidend. Hij is geen 

voorstander van het opnemen van een definitie voor het begrip duurzaamheidslening omdat dit 

een beperkende uitwerking heeft op mogelijk ideeën. De aanpak is juridisch getoetst en door de 

rechter akkoord bevonden. Van staatssteun is geen sprake.  

 

De commissie adviseert de raad om het voorstel als bespreekstuk te behandelen. 

 

7. Zienswijze op begroting en jaarrekening Gemeenschappelijke Regeling Blink. 

Mevrouw Van der Zanden vraagt om een toelichting op de stijging van de kosten en de 

benchmark. De ‘fee’ is wat haar betreft nog steeds hoog. Ook het ziekteverzuimcijfer is hoog. 

Verder vraagt zij wanneer het nieuwe ondernemingsplan voor commentaar aan commissie en 

raad wordt voorgelegd.  

De heer Vaal, directeur van Blink, geeft aan dat de stijging van de kosten het gevolg is van 

extra opdrachten van gemeenten aan Blink. Ook de afvalstroom PMD is in de begroting 

opgenomen, waar dat voorheen niet het geval was. De toename van de kosten zit in de 

operationaliteit van het bedrijf. Door de toename van de omzet is de organisatie onder spanning 

komen te staan en zullen maatregelen getroffen moeten worden. De fee die is opgenomen 

voldoet aan de  bestaande afspraken. Het uitvoerend bedrijf Suez moet ook meer investeringen 

doen om het meerwerk mogelijk te maken. Dit vergt een extra inspanning en brengt hogere 

risico’s met zich mee. Het hogere ziekteverzuim heeft onder andere te maken met de aard van 

het werk. In preventieve sfeer wordt hier de nodige aandacht aan besteed. Hij wil overwegen 

om een ambitieuzer verzuimpercentage op te nemen in het ondernemingsplan. Verder zal in het 

ondernemingsplan aandacht worden besteed aan de plannen voor een verdere reducering van 

restafval. 

Wethouder Van Zeeland geeft aan dat het nieuwe ondernemingsplan voor oktober 2017 op de 

agenda staat van het bestuur. Daarin wordt ook de fee besproken. Hij zal het plan voor 

commentaar aan commissie en raad voorleggen.  
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De commissie stemt in met het voorstel en adviseert de raad om het voorstel als hamerstuk te 

behandelen. 

 

8. Voorstel tot wijziging van de Gemeenschappelijke Regeling Blink i.v.m. toetreding 

gemeente Heeze – Leende. 

 

De commissie stemt in met het voorstel en adviseert de raad om het voorstel als hamerstuk te 

behandelen. 

 

9. Krediet beschikbaar stellen woonrijp maken van Merensteinplein en Ter Lijnden, 

plan de Beekse Akkers. 

Mevrouw Van der Zanden vindt de kostenraming die bij de stukken zit erg summier. Zij vraagt 

om een uitgebreidere raming en een verhelderende tekening. 

Wethouder Meulensteen zegt toe hiervoor te zorgen. 

 

De commissie stemt in met het voorstel en adviseert de raad om het voorstel als hamerstuk te 

behandelen. 

 

10. 1e Tussenrapportage 2017. 

Mevrouw Van der Zanden stelt enkele vragen over de bijstelling van de opbrengst onroerende 

zaak belasting in relatie tot de invoering van het ondernemersfonds, die door wethouder 

Meulensteen worden beantwoord. 

 

De commissie stemt in met het voorstel en adviseert de raad om het voorstel als hamerstuk te 

behandelen. 

 

11. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking. 

Er zijn geen mededelingen of vragen. 

 

12. Rondvraag. 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt.  

 

13. Sluiting. 

De voorzitter sluit vervolgens de vergadering. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 13 juli 2017. 

 

De griffier,    De voorzitter, 

 

                                                                                                                    

 

M.L.M. van Heijnsbergen   J.P.H. Gruijters 

 

 


